
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 595 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares 

af sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Michael Aastrup Jensen 

(V). 

 

Spørgsmål nr. 595:  

”Stiller regionerne i dag krav om overenskomster for de virksomheder, der byder ind 

på opgaver vedrørende professionel behandling, pleje og støtte til børn og unge med 

særlige behov i eget hjem, og hvad er praksis omkring gennemsigtigheden for løn og 

arbejdsvilkår?”. 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet bedt om bidrag fra Danske 

Regioner i forhold til behandling.  

 

Danske Regioner har oplyst følgende:  

 

”I henhold til den danske model på arbejdsmarkedet, har man frihed til at organisere 

sig, som man vil. Som offentlig myndighed må regionerne derfor ikke stille krav om, 

at leverandøren skal aflønne sine ansatte via bestemte overenskomster, men kun at 

de skal arbejde under overenskomstlignende forhold”. 
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